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Geachte Nederlandse, Antilliaanse en Arubaanse Voorzitters, Staatssecretaris, collega’s, 
dames en heren. 
 
Allereerst een goede morgen toegewenst. Bon dia.    
Alsook nog hartelijk bedankt voor de ontvangst op Schiphol.  
 
Wij zijn weer bij elkaar om in de komende dagen met u samen te werken en in goede 
verstandhouding en openheid met elkaar te discussieren om tot gemeenschappelijke 
standpunten te komen.  
 
De vergaderingen zullen plaatsvinden in een fase waarin het ontmantelingsproces van de 
Nederlandse Antillen volop gaande is. De BES-eilanden zijn al zodanig benoemd. Wij hopen 
dat bij de concrete invulling hiervan rekening zal worden gehouden met de wensen van de 
bevolkingen.  
Voor Curaçao en Sint Maarten is het een uitdaging om hun definitieve autonome vorm te 
geven. Wij van Aruba gunnen onze zustereilanden dit en zullen dit proces nauwlettend 
volgen en indien daartoe behoefte aan bestaat de nodige kanttekeningen plaatsen. Vast staat 
dat wij met z’n allen als Koninkrijkspartners de Statuutwijzigingen zullen moeten 
goedkeuren. Hierbij zal Aruba, zoals herhaaldelijk gesteld, waken om haar verworven 
autonomie en rechten te behouden. 
 
In de toekomst zullen wij namelijk binnen het Koninkrijk blijven, zij het in een gewijzigde 
vorm.  
Metaforisch kunnen wij stellen dat het is alsof wij met z’n allen in dezelfde boot “het 
Koninkrijk” op zee varen. “Kapitein Koninkrijk”, waarnaar de boot is genoemd zorgt ervoor 
dat de boot met de bemanning “ons” met al onze overeenkomsen en verschillen in eenzelfde 
koers blijft varen. Al varende  ondervindt de bemanning storm en luwte.    
Om desondanks in dezelfde koers te blijven varen is het van belang dat “Kapitein 
Koninkrijk” de bemanning (wij) bij elkaar houdt, dat er onderling vertrouwen en wederzijds 
respekt is tussen de bemanning en dat afspraken met elkaar kunnen worden gemaakt en 
nagekomen worden zodat er geen onrust ontstaat en onderlinge verschillen zullen leiden tot 
muiterij. Uiteindelijk zal de “boot Koninkrijk” onder leiding van “Kapitein Koninkrijk” 
aankomen bij het einddoel van de reis waar wij “de Koninkrijkburgers” autonoom, in goede 
verstandhouding met elkaar, zonder democratisch deficit, leven.   
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Het evengenoemde wil dit dus zeggen dat wij als Koninkrijkspartners ondanks onze culturele 
en meningsverschillen in harmonie kunnen samenleven en gemeenschapelijke doelen, in 
onderling samenwerking met elkaar, kunnen bereiken.   
 
Uitgangspunten blijven daarbij, als een vuurtoren in de branding, saamhorigheid, solidariteit 
en respect voor elkaars standpunten en specifieke ervaringen. Wij mogen nimmer vergeten 
dat WIJ samen, met onze bonte verscheidenheid, overeenkomsten en verschillen, het 
Koninkrijk vormen. 
 
Het Parlementair Overleg Koninkrijksrelaties is dan ook een prettige en efficiente manier 
waarmee wij onze banden met elkaar vorm geven.   
Echter is tot onze teleurstelling de op Curaçao geplande Tripartite POK van januari jl. niet 
doorgegaan. Dit naar aanleiding van uitlatingen van een lid van de Nederlandse Commissie 
NAAZ en de reacties hierop. 
Dankzij de effort van o.a. onze nederlandse collega’s als dhr. Willibrord van Beek en mw. 
Marijke Linthorst en andere collega’s die het belang inzien van de banden met elkaar zijn we 
na het gehouden presidium begin mei vandaag in deze zaal voor de opening van de POK  in 
de hoop dat wij dit keer wel zullen vergaderen. 
Wij respecteren vrije meningsuiting van onze collega’s, doch verwerpen de gedachte dat vrije 
meningsuiting uitmondt in belediging. 
 
Ik wil hierbij tevens stilstaan bij het feit dat de constellatie van de delegatie van onze 
Nederlandse collega’s de laatste 10 jaren steeds aan veranderingen onderhevig is. Het 
positieve hiervan is dat wij andere mensen en zienswijzen leren kennen. Een onvermijdelijk 
negatief gevolg is echter het verlies aan collectief geheugen met name voor wat betreft de 
goede banden en het Koninkrijksgevoel. Wellicht dat enkele van onze nieuwe collega’s door 
gebrek aan een emotionele band steeds hardere uitspraken doen over ons als collegas politici 
en onze bevolking. Wat laatst op Curacao is gebeurd is hier een voorbeeld van.  
De verharding van de kant van de Nederlandse collega’s, ondanks de openhartigheid 
waarmee wij altijd met elkaar hebben kunnen spreken verdient zeker de aandacht en moet 
bespreekbaar worden gemaakt. Wij zijn met z’n allen ermee gediend. 
 
Vandaag zou de Arubaanse delegatie meer respect willen vragen voor onze autonomie. 
Vaak hebben wij de indruk dat dat wordt gebaggatalisseerd.  
Aruba heeft immers sinds de Status Aparte bewezen zelf veel te kunnen en aan te kunnen.  
Toen de olierafinaderij in 1985 haar deuren sloot heeft Aruba bewezen in staat te zijn het tij 
te keren door creatief te reageren en het beste te maken van de schaarse beschikbare 
middelen. 
Aruba heeft in het toerisme geïnvesteerd en de olieraffinaderij onder een andere leiding 
heropend en heeft sindsdien, ondanks een aantal hobbels en bobbels, een enorme 
economische bloei teweeggebracht. 
Aruba fungeert met haar hoge bnp en sterke groei in het toerisme als voorbeeld voor vele 
andere eilanden in het Caraïbisch gebied en Latijns Amerika. Tevens heeft Aruba zowel in 
goede als in minder goede tijden, zoals de tweede wereldoorlog, altijd haar bijdrage geleverd 
aan het Koninkrijk. Vanndaar dat Aruba zich beschouwt als een volwassen gelijkwaardige 
partner binnen het Koninkrijk. 
Echter ervaart Aruba dat de Nederlandse overheid de laatste tijd  
in toenemende mate een strakker en stringenter beleid voert ten aanzien van haar.  
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Wij moeten stellen dat in de tijd van de Status Aparte Aruba geen lucratieve kwijtschelding 
van haar schulden van Nederland heeft gekregen. Dit terwijl het reeds een bekend feit was dat 
de Lagoraffinaderij eind 1985 zou ophouden te bestaan. Voor zover er sprake was van 
ontwikkelingshulp is dit een aflopende zaak die in 2010 eindigt. Magische woorden van 
Nederland in deze bij de heronderhandelingspogingen waren: “Afspraak is afspraak”. 
Ook in het geval van het Plant Hotel NV is de indruk dat wij stringent worden behandeld. In 
casu worden de rechten van Aruba en de geest en achtergrond van het Statuut niet in acht 
genomen. 
Wij hopen dat hierin verandering komt in die zin dat ook de  Nederlandse regering zich houdt 
aan de bepalingen van het Statuut; die gelden immers onverminderd ook voor Nederland. 
 
Ik moet zeggen dat het Arubaanse volk erg trots is op haar identiteit. Immers tijdens het 
proces van de Status Aparte van Aruba is geinvesteerd in nationbuilding van de bevolking. 
Alsook zijn we trots op het feit dat wij deel uitmaken van het Koninkrijk en dat we de 
Koningin aan het hoofd van het Koninkrijk hebben. Dit niet om materiele redenen. Immers 
zoals ik eerder heb aangegeven, hebben we geen bijzondere hulp van Nederland gekregen na 
de Status Aparte. Met name heeft deze Koninkrijkstrots te maken met onze emotionele alsook 
vriendschappelijke banden.  
 
Gedurende de komende dagen zullen wij het hebben over verschillende onderwerpen die voor 
onze landen van belang zijn.  
 
Ik hoop dat wij gedurende deze dagen in openhartige dialogen en gesprekken dichter tot 
elkaar zullen komen en niet belanden in ongewenste polarisatie.  
Om samen te kunnen werken, is, naast allerlei andere ingrediënten, het wederzijds respect 
conditio sine qua non. Verschillen zijn er en zullen altijd blijven bestaan. Belangrijk is het 
onderkennen van deze verschillen binnen het Koninkrijk; een eigen kleur, een eigen cultuur, 
een eigen geschiedenis, zelfs de eigen problemen en prioriteiten. De kunst is om, ondanks 
deze verschillen, inhoud en waarde te geven aan het Statuut om als gelijkwaardige partners in 
het Koninkrijk, met elkaar, gemeenschappelijke doelen te blijven nastreven en realiseren in 
een steeds globaler wordende wereld. 
 
Collega’s, namens de Arubaanse delegatie wens ik u vruchtbare besprekingen toe. Moge dit 
overleg ons allen meer begrip en inzichten verschaffen voor elkaars standpunten. 
 
Ik dank U. 


